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> Retouradres Postbus 20901 2500 EX  Den Haag 

 

  

De voorzitter van de Tweede Kamer 

der Staten-Generaal 

Postbus 20017 

2500 EA  DEN HAAG 

 

  

Datum 4 juli 2023 

Onderwerp Beantwoording Kamervragen over het bericht dat Terschelling het 

havengebied met 30 centimeter ophoogt maar dat Rijkswaterstaat 

niet meedoet. 

  

  

  

 Geachte voorzitter, 

Hierbij ontvangt u de beantwoording van de vragen van de leden Koerhuis en 

Bevers (beiden VVD) over het bericht dat Terschelling het havengebied met 30 

centimeter ophoogt, maar dat Rijkswaterstaat niet meedoet. 

 

Vraag 1 

Bent u bekend met dit bericht? 1 

Antwoord 1 

Ja. 

Vraag 2 

Wat is uw reactie op dit bericht? 

Antwoord 2 

Rijkswaterstaat is regelmatig in gesprek met de gemeente Terschelling over de 

diverse werkzaamheden in het veerhavengebied van West-Terschelling. De 

gemeente Terschelling heeft begin dit jaar aangegeven voornemens te zijn om het 

gemeentelijk deel van het veerhaventerrein met 30 à 40 centimeter te verhogen 

in het kader van klimaatadaptatie en heeft Rijkswaterstaat verzocht dit in de reeds 

geplande onderhoudswerkzaamheden aan de veerterminal mee te nemen. Het 

klopt dat Rijkswaterstaat hier op dit moment geen mogelijkheid en noodzaak voor 

ziet. 

Vraag 3 

Wat is uw visie om de havengebieden van Waddeneilanden te beschermen tegen 

het stijgende zeewater? 
  

                                                 
1 Leeuwarder Courant, 12 juni 2023, 

https://lc.nl/friesland/terschelling/Terschelling-hoogt-havengebied-met-30-

centimeter-op-maar-Rijkswaterstaat-doet-niet-mee.-Gemiste-kans-
28343780.html 

https://lc.nl/friesland/terschelling/Terschelling-hoogt-havengebied-met-30-centimeter-op-maar-Rijkswaterstaat-doet-niet-mee.-Gemiste-kans-28343780.html
https://lc.nl/friesland/terschelling/Terschelling-hoogt-havengebied-met-30-centimeter-op-maar-Rijkswaterstaat-doet-niet-mee.-Gemiste-kans-28343780.html
https://lc.nl/friesland/terschelling/Terschelling-hoogt-havengebied-met-30-centimeter-op-maar-Rijkswaterstaat-doet-niet-mee.-Gemiste-kans-28343780.html
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Antwoord 3 

Er is nu geen aanleiding om de veerhaventerreinen te verhogen. Het deel van het 

veerhaventerrein dat in beheer is bij Rijkswaterstaat ligt op dit moment voldoende 

hoog om de functie voor de bereikbaarheid van Terschelling te vervullen. Circa 40 

% van de terreinen van RWS ligt al op de door de gemeente Terschelling 

gewenste hoogte. Hieronder vallen ook de looproutes naar de veerboten. Van 

uitval van de veerverbinding door hoog water is slechts enkele malen per jaar, 

gedurende een korte periode, sprake. Verdere ophoging van het veerhaventerrein 

tot de door gemeente Terschelling gewenste hoogte is op lange termijn mogelijk 

noodzakelijk vanwege de stijgende zeespiegel.   

Vraag 4 

Waarom kan gemeente Terschelling nu wel het veerhaventerrein en de Willem 

Barentszkade ophogen, ondanks de huidige stikstofwetgeving, en kan 

Rijkswaterstaat nu niet hun deel van het haventerrein ophogen? 
 

Antwoord 4 

De gemeente heeft nog geen vergunning aangevraagd voor het ophogen van het 

veerhaventerrein. Het is nog onduidelijk of deze vergunning ook daadwerkelijk 

verleend gaat worden. Rijkswaterstaat heeft voor de geplande renovatie van de 

eigen damwanden de benodigde vergunningen reeds aangevraagd en verkregen. 

Hieronder valt niet de ophoging van het veerhaventerrein. 

 

Vraag 5 

Wanneer zou Rijkswaterstaat wel hun deel van het haventerrein kunnen ophogen?  
 

Antwoord 5  

Er is nu voor Rijkswaterstaat geen aanleiding om het terrein te verhogen en dit is 

dus nog niet onderzocht. Mocht de noodzaak hiervoor wel ontstaan dan zal 

onderzocht worden hoe en wanneer een dergelijke verhoging kan plaatsvinden. 

 

Vraag 6  

Klopt het dat een gezamenlijke uitvoering van het ophogen van het betreffende 

haventerrein goedkoper is voor gemeente Terschelling en Rijkswaterstaat?  
 

Antwoord 6  

Hier is geen onderzoek naar gedaan, maar in het algemeen biedt gezamenlijke 

inkoop van werkzaamheden kansen voor kostenbesparingen.  

 

Vraag 7  

Bent u bereid om met gemeente Terschelling en Rijkswaterstaat in gesprek te 

gaan om toch tot een gezamenlijke uitvoering van het ophogen van het 

betreffende haventerrein te komen? 
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Antwoord 7  

Rijkswaterstaat ziet voor een verhoging op dit moment geen mogelijkheid en 

noodzaak. Mocht hier op termijn wel reden voor zijn dan zal Rijkswaterstaat 

hierover zeker in gesprek treden met de gemeente. In de tussentijd worden 

werkzaamheden van de diverse partijen op het haventerrein waar mogelijk en 

nuttig wel gecombineerd. Over maatregelen in het kader van onderhoud, 

renovatie, veerinrichting, veerterminal en het project Skylgerhaven vinden reeds 

regelmatig gesprekken plaats tussen Rijkswaterstaat en de gemeente Terschelling. 

Deze gesprekken zullen worden voortgezet. 

Hoogachtend, 

 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

 

 

 

Mark Harbers 

https://www.terschelling.nl/schylgerhaven

